
Protokół Nr XXI/08
XXI sesji zwyczajnej Rady Gminy Lichnowy 

odbytej dnia 09 października 2008r.

Obrady XXI sesji zwyczajnej Rady Gminy Lichnowy otworzył i poprowadził 
Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy Jan Michalski . W posiedzeniu uczestniczyli radni 
obecni wg listy obecności stanowiącej załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu oraz sołtysi 
obecni wg listy obecności stanowiącej załącznik Nr 2 do niniejszego protokołu.

Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy stwierdził 
prawomocność obrad, gdyż na 15 radnych obecnych było 12 radnych.

Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy przedstawił następnie proponowany porządek obrad:

1. Otwarcie obrad:
- przywitanie zebranych,
- stwierdzenie prawomocności obrad,
- przedstawienie porządku obrad i proponowane zmiany do porządku ,
- przyjęcie porządku obrad,
-przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji,

- informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy Lichnowy,
2. Informacja Wójta Gminy Lichnowy z pracy między sesjami.
3. Interpelacje i zapytania radnych.
4. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.
5. Przyjęcie sprawozdań z działalności placówek oświatowych za rok szkolny 2007/2008.
6. Podjęcie uchwały w sprawie zamiany nieruchomości.
7. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu rozwoju i modernizacji sieci i 

urządzeń wodociągowych na lata 2009-2013 dla Gminy Lichnowy.
8. Podjęcie uchwały w sprawie pobierania opłat za umieszczanie reklam i szyldów na 

budynkach, obiektach i terenach stanowiących własność Gminy Lichnowy.
9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji projektu systemowego w ramach 

Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007-2013 Działanie 7.1. Rozwój i 
upowszechnianie aktywnej integracji Poddziałanie 7.1.1. Rozwój i upowszechnianie 
aktywnej integracji przez ośrodki pomocy społecznej.

10. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Lichnowach.

11. Podjęcie uchwały w sprawie nawiązania współpracy partnerskiej.
12. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwał.
13. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki w Wojewódzkim 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Gdańsku na sfinansowanie 
budowy IV etapu kanalizacji wsi Szymankowo w roku budżetowym 2008.

14. Podjęcie uchwały w sprawie zabezpieczenia umowy pożyczki planowanej do 
zaciągnięcia w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 
Gdańsku na sfinansowanie budowy IV etapu kanalizacji wsi Szymankowo.

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2008r.
16. Wolne wnioski.
17. Zamknięcie posiedzenia.

Następnie Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy są uwagi do proponowanego porządku 
obrad.
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Uwag nie wniesiono w związku z czym Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy zarządził 
głosowanie nad przyjęciem przedstawionego porządku obrad. Radni w glosowaniu jawnym 
przyjęli jednogłośnie zaproponowany porządek obrad.

Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy zwrócił się następnie do radnych z zapytaniem , czy 
mają uwagi do protokołu z poprzedniej sesji, który był do wglądu u Sekretarza Gminy na dwa 
tygodnie przed sesją oraz został wyłożony do wglądu przed rozpoczęciem posiedzenia. Uwag 
do protokołu nie wniesiono. Radni w głosowaniu jawnym przyjęli jednogłośnie protokół 
z poprzedniej sesji Rady Gminy Lichnowy.

Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy Lichnowy

J.Michalski -  sytuacja na rynku zbożowym napawa rolników niepokojem, mają problemy ze 
spłatami kredytów, gdyż pszenica jest bardzo tania. Wiceministrowie Rolnictwa Kazimierz 
Proce i Artur Ławniczak pojechali do Brukselii z wnioskiem dotyczącym wprowadzenia ceł 
na zboża importowane z Ukrainy. My jako gmina nie możemy nic, jedynie możemy 
wystosować apel w tej sprawie i wysłać do Ministra Rolnictwa, do wojewody. Uważam, że 
będzie zachwiana płynność finansowa wielu gospodarstw.

Z.Puzio -  sytuacja jest bardziej złożona; nawet jeśli uda się sprzedać zboże to można nie 
uzyskać pieniędzy. Trzeba ten apel wysłać także do Prezydenta RP

Ad.2. Informacja Wójta Gminy Lichnowy z pracy między sesjami.

Wójt -  w 2009r. zgłoszę do remontu 13900m dróg powiatowych położonych na terenie 
naszej gminy. Koszt remontu według takiej technologii jak w Bortach to 270 tys. zł za 1 km. 
W 2009r. remonty obejmą najgorsze odcinki dróg, o szczegółach mówiłem na posiedzeniu 
komisji. Pracujemy nad projektem budżetu na 2009r. , który przedstawię Państwu na 
posiedzeniu komisji w dniu 14.11.2008r. Jeśli przyjmujemy takie zobowiązania to bez 
kredytu nie da się tego zrealizować. Trzeba ponadto poszukać oszczędności głównie w 
zobowiązaniach socjalnych , obniżyć pewne koszty. Chciałbym preferować zadania , w 
których istnieje możliwość dofinansowania z zewnątrz. W ciągu października Pan Zbigniew 
Niewczas powinien porozmawiać z wszystkimi sołtysami co do drobnych prac remontowych 
( np.; chodniki, podjazdy, place itp.). Mówi się teraz o funduszu sołeckim. Jeśli będzie ta 
ustawa obowiązywała w takiej wersji jak teraz to ok. 400tys. zł pójdzie do sołectw. Mam co 
do tego sceptyczne podejście i złe doświadczenia. W pracy samorządowej musimy ze sobą 
dobrze współpracować. Każde spotkanie z ludźmi musi być dobrze przygotowane. Na ogół 
jest słaba informacja o działaniach naszego samorządu np.: w prasie. Jest inicjatywa , aby w 
powiecie powstało czasopismo ( miesięcznik) -  bezpłatny dziennik, który redagowałyby 
wspólnie wszystkie gminy powiatu malborskiego.
Jeśli chodzi o sprawy klęski suszowej informuję, iż powołana komisja nie stwierdziła 30% 
zniszczeń w uprawach w skali gminy. W pojedynczych przypadkach mogły straty w 
uprawach sięgać 30%, tym rolnikom na ich indywidualny wniosek mogę pomóc w postaci 
częściowego umorzenia podatku.
W sprawie składania projektów o aplikację środków pozabudżetowych mamy kilka 
ograniczeń: 1) ograniczenie co do ilości środków ( wkład własny w każdym projekcie) 2) 
kadra urzędnicza -  słaby potencjał 3) pomysł i zaangażowanie musi wychodzić od 
społeczeństwa.



Ad.3. Interpelacje i zapytania radnych.
Ad.4. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

Z.Stępniak - co z naszą świetlicą w Parszewie; czy sąjakies plany remontowe tego obiektu?

Wójt -  mam założenie, aby wszystkie świetlice wiejskie wyremontować do 2010 roku.

J.Maciuński -  co do podatków to zgadzam się na ich podniesienie, ale chcę aby je potem 
skutecznie egzekwować np.: ludzie często nie podają powierzchni budynków gospodarczych, 
gospodarczych Lisewie jest dużo takich przypadków, powstało dużo garaży. Prawo mówi, że 
budynek gospodarczy czy garaż , aby go opodatkować musi być trwale związany z gruntem.

J.Bednarek -  zgadzam się z Panem Maciuńskim. Przecież taki garaż zajmuje miejsce. Ja mam 
garaż murowany, a ktoś ma blaszaka to już nie musi za niego płacić? Ponadto chciałbym 
zwrócić uwagę na sprawy porządkowe. Ile jest takich domostw, które nie maja śmietników . 
Wnioskuję, aby pracownicy urzędu dokonali kontroli w miejscowościach pod tym kątem.

Z.Puzio -  mam wniosek : róbmy co miesiąc sprzątanie świata.

Wójt -  mamy wykaz osób, które mają podpisane umowy z zakładami wywożącymi śmieci. 
Chciałbym, aby do końca roku pracownik wraz z sołtysami z poszczególnych sołectw 
dokonał kontroli w całej gminie pod tym kątem.

H.Stoduś -  zgodnie z ustawą o podatkach i opłatach lokalnych w brzmieniu sprzed 
nowelizacji wszystko co stało na gruncie podlegało opodatkowaniu. Teraz jest inaczej. Garaż 
blaszany można przenieść i ja go nie mogę opodatkować. Mieliśmy parę takich spraw np.: 
sprawa wagonu w Dąbrowie. Zawsze takie sprawy kończą się sporem. My dokonujemy 
kontroli, ale nie jesteśmy w stanie pójść do wszystkich. Podobnie jest z opodatkowaniem 
strychów i piwnic, nie wszyscy za te powierzchnie płacą.

Przed przystąpieniem do głosowań Przewodniczący rady Gminy Lichnowy poprosił Pana 
Alfreda Zbrzeźnego -  Przewodniczącego wspólnego posiedzenia komisji w dniu 02.10.008r. 
o opinie co do wszystkich materiałów , które podlegały opinii komisji.

A.Zbrzeźny -  komisje odbyły posiedzenie w dniu 02.10.2008r. Do materiałów było wiele 
pytań , wyjaśniano nieścisłości, były udzielane odpowiedzi. Komisje w głosowaniu jawnym 
zaopiniowały pozytywnie wszystkie materiały będące w porządku obrad dzisiejszego 
posiedzenia rady i wnoszą o ich przyjęcie przez radę.

Ad. 5. Przyjęcie sprawozdań z działalności placówek oświatowych za rok szkolny 
2007/2008.

Do materiałów uwag nie wniesiono. Radni jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przyjęli 
sprawozdania z działalności placówek oświatowych za rok szkolny 2007-2008. Sprawozdania 
stanowią załącznik Nr 3,4 i 5 do niniejszego protokołu.



Ad.6. Podjęcie uchwały w sprawie zamiany nieruchomości.
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Do uchwały uwag nie wniesiono. Radni podjęli jednogłośnie w głosowaniu jawnym Uchwałę 
Nr XXI/205/08 Rady Gminy Lichnowy z dnia 09 października 2008r. w sprawie zamiany 
nieruchomości. Uchwała stanowi załącznik Nr 6 do niniejszego protokołu.

Ad.7. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu rozwoju i modernizacji sieci i 
urządzeń wodociągowych na lata 2009-2013 dla Gminy Lichnowy.

Do uchwały uwag nie wniesiono. Radni podjęli jednogłośnie w głosowaniu jawnym Uchwałę 
Nr XXI/206/08 Rady Gminy Lichnowy z dnia 09 października 2008r. w sprawie 
zatwierdzenia planu rozwoju i modernizacji sieci i urządzeń wodociągowych na lata 2009- 
2013 dla Gminy Lichnowy. Uchwała stanowi załącznik Nr 7 do niniejszego protokołu.

Ad.8. Podjęcie uchwały w sprawie pobierania opłat za umieszczanie reklam i szyldów na 
budynkach, obiektach i terenach stanowiących własność Gminy Lichnowy

Do uchwały uwag nie wniesiono. Radni podjęli jednogłośnie w głosowaniu jawnym Uchwałę 
Nr XXI/207/08 Rady Gminy Lichnowy z dnia 09 października 2008r. w sprawie pobierania 
opłat za umieszczanie reklam i szyldów na budynkach, obiektach i terenach stanowiących 
własność Gminy Lichnowy . Uchwała stanowi załącznik Nr 8 do niniejszego protokołu.

Ad.9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji projektu systemowego w 
ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007-2013 Działanie 7.1. Rozwój i 
upowszechnianie aktywnej integracji Poddziałanie 7.1.1. Rozwój i upowszechnianie 
aktywnej integracji przez ośrodki pomocy społecznej

Do uchwały uwag nie wniesiono. Radni podjęli jednogłośnie w głosowaniu jawnym Uchwałę 
Nr XXI/208/08 Rady Gminy Lichnowy z dnia 09 października 2008r. w sprawie przyjęcia do 
realizacji projektu systemowego w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007- 
2013 Działanie 7.1. Rozwój i upowszechnianie aktywnej integracji Poddziałanie 7.1.1. 
Rozwój i upowszechnianie aktywnej integracji przez ośrodki pomocy społecznej . Uchwała 
stanowi załącznik Nr 9 do niniejszego protokołu.

Ad.10. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Kierownika Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Lichnowach.

Do uchwały uwag nie wniesiono. Radni podjęli jednogłośnie w głosowaniu jawnym Uchwałę 
Nr XXI/209/08 Rady Gminy Lichnowy z dnia 09 października 2008r. w sprawie 
upoważnienia Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Lichnowach.. Uchwała 
stanowi załącznik Nr 10 do niniejszego protokołu.

Ad.ll. Podjęcie uchwały w sprawie nawiązania współpracy partnerskiej.

Do uchwały uwag nie wniesiono. Radni podjęli jednogłośnie w głosowaniu jawnym Uchwałę 
Nr XXI/210/08 Rady Gminy Lichnowy z dnia 09 października 2008r. w sprawie nawiązania 
współpracy partnerskiej. Uchwała stanowi załącznik Nr 11 do niniejszego protokołu.
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Ad.12. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwał.

Do uchwały uwag nie wniesiono. Radni podjęli jednogłośnie w głosowaniu jawnym Uchwałę 
Nr XXI/211/08 Rady Gminy Lichnowy z dnia 09 października 2008r. w sprawie uchylenia 
uchwał. Uchwała stanowi załącznik Nr 12 do niniejszego

Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki w 
Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Gdańsku na 
sfinansowanie budowy IV etapu kanalizacji wsi Szymankowo w roku budżetowym 2008

Do uchwały uwag nie wniesiono. Radni podjęli jednogłośnie w głosowaniu jawnym Uchwalę 
Nr XXI/212/08 Rady Gminy Lichnowy z dnia 09 października 2008r. w sprawie zaciągnięcia 
długoterminowej pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w Gdańsku na sfinansowanie budowy IV etapu kanalizacji wsi Szymankowo w roku 
budżetowym 2008. Uchwała stanowi załącznik Nr 13 do niniejszego

Ad.14. Podjęcie uchwały w sprawie zabezpieczenia umowy pożyczki planowanej do 
zaciągnięcia w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 
Gdańsku na sfinansowanie budowy IV etapu kanalizacji wsi Szymankowo.

Do uchwały uwag nie wniesiono. Radni podjęli jednogłośnie w głosowaniu jawnym Uchwałę 
Nr XXI/213/08 Rady Gminy Lichnowy z dnia 09 października 2008r. w sprawie 
zabezpieczenia umowy pożyczki planowanej do zaciągnięcia w Wojewódzkim Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Gdańsku na sfinansowanie budowy IV etapu 
kanalizacji wsi Szymankowo. Uchwała stanowi załącznik Nr 14 do niniejszego protokołu.

Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2008r..

Do uchwały uwag nie wniesiono. Radni podjęli jednogłośnie w głosowaniu jawnym Uchwałę 
Nr XXI/214/08 Rady Gminy Lichnowy z dnia 09 października 2008r. w sprawie zmian 
budżetu gminy na 2008r. . Uchwała stanowi załącznik Nr 15 do niniejszego protokołu.

Ad.16. Wolne wnioski.

Nie było.

Ad.17. Zamknięcie posiedzenia.

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy zamknął obrady 
XXI sesji zwyczajnej Rady Gminy Lichnowy , które odbyły się dnia 09 października 2008r.


